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P R O T O K Ó Ł    Nr XXIII.2017

ze zwyczajnej XXIII sesji Rady Gminy Szudziałowo
odbytej w dniu 16 listopada  2017 roku.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Rozpoczęła się
o godz. 9 30 , a zakończyła o godz. 13 00

Na  stan  15  Radnych  w  sesji  uczestniczyło  14,  zgodnie  z  załączoną  listą
obecności.
 

Obecni:

1. Borowik Daniel

2. Baranowski Krzysztof

3. Bułatewicz Wojciech

4. Charytoniuk Ewa

5. Fiłonowicz Mariusz

6. Łapiński Mariusz 

7. Jolanta Miakisz

8. Ignatowicz Ryszard

9. Kędyś Elżbieta Irena

10.Olchowik Danuta

11.Oleksza Sławomir

12.Onoszko Michał Antoni

13.Stasiewicz Jerzy Zbigniew

14.Worobiej Wiesław

Nieobecni usprawiedliwieni:

Olchowik  Leszek
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Udział  wzięli:

1. Tadeusz Tokarewicz - Wójt Gminy

2. Anna Czeremcha - Skarbnik Gminy

3. Mirosław Grabowicz - Dyrektor ZGK

4. Elżbieta Grażyna Jaroszewicz - Dyrektor GOAKiR

5. Ewa Katarzyna Grasewicz - Kierownik GOPS

6. Bohdan Olchowik - Dyrektor Szkoły Podstawowej

7. Piotr Rećko - Starosta Sokólski 

8. Mirosław Podgajecki - Komendant PSG w Szudziałowie

9. Sławomir Grzybek - Przedstawiciel PSG w Krynkach

10. Wojciech Bułatewicz - Członek Rady Powiatowej Izby Rolniczej

11.Jakub Minor - Przedstawiciel firmy TreECOnsulting

12.Joanna Różana - Przedstawicielka firmy TreECOnsulting

13.Sołtysi wsi - 19 osób.

Sesję prowadziła Pani Elżbieta Irena Kędyś – Przewodnicząca Rady Gminy
Szudziałowo.

Po  dokonaniu  otwarcia  i  przywitaniu  przybyłych  zaproponowała  ujęcie
dodatkowych punktów do porządku obrad, a mianowicie rozpatrzenie propozycji
budowy pomnika oraz zajęcie stanowiska w sprawie funkcjonowania przychodni
stomatologicznej. 

Uwag nie było w związku z tym przedstawiła projekt porządku sesji łącznie z
poprawkami i poddała pod głosowanie.

Porządek  został  przyjęty  13  głosami,  bez  głosów  przeciwnych  i  bez
wstrzymujących się.

Podczas  przyjmowania  porządku  nie  był  na  sali  obecny  Radny  Wojciech
Bułatewicz.

Porządek:

 
1. Otwarcie.
2. Ustalenie porządku.
3. Informacja o sposobie załatwienia wniosków z poprzedniej sesji.
4. Informacja o pracy Wójta Gminy w okresie od XXII sesji.
5. Interpelacje Radnych.
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6. Uchwalenie  Lokalnego  Programu Rewitalizacji  Gminy  Szudziałowo na
lata 2017-2022.

7. Przyjęcie  programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na rok
2018.

8. Uchwalenie  Strategii  Rozwiązywania  Problemów  Społecznych  na  lata
2018-2023.

9. Przyjęcie uchwał w sprawach dożywiania i odpłatności z tytułu świadczeń
z pomocy społecznej.

10.Zmiana uchwał o stwierdzeniu przekształcenia szkół w związku z reformą
oświaty.

11.Zmiana budżetu gminy na 2017 rok.
12.Określenie  ceny żyta i ceny drewna tartacznego do podatków na 2018

rok.
13.Informacja  o  złożeniu  informacji  o  stanie  majątkowym przez  Radnych

i pracowników samorządowych.
14.Opinia Sądu Rejonowego w sprawie wykonywania pracy przez skazanych

oraz informacja Wójta o podmiotach zatrudniających skazanych.
15.Wyrażenie zgody na budowę pomnika w Szudziałowie.
16.Przyjęcie  stanowiska  w  sprawie  funkcjonowania  Przychodni

Stomatologicznej „DENTIK”.
17.Wolne wnioski.
18.Odpowiedź na interpelacje i wolne wnioski.
19.Przyjęcie protokołu z XXII sesji.
20.Zamknięcie obrad.

Ad.1.

Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.2.
Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.3.

Materiały będące przedmiotem obrad były w posiadaniu Radnych. 
(Kopie materiałów w załączeniu). Radni posiadali też informację o stanowiskach
poszczególnych Komisji Rady odnośnie rozpatrywanej tematyki.

Treść informacji o realizacji wniosków z poprzedniej sesji przedstawił  Pan
Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy.
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Ponadto  nawiązując  do  wniosku  zgłoszonego  podczas  posiedzeń  Komisji

Rady Gminy o wyjaśnienie legalności budowy zbiornika na terenie gruntów wsi
Wojnowce stwierdził:

 Pracownicy  Urzędu  Gminy  dokonali  wizji  lokalnej  i  potwierdzili  fakt
prowadzenia budowy.

 Ponieważ Urząd gminy nie posiadał w tym zakresie danych o prowadzeniu
budowy w formie  pisma o  tym fakcie  zostali  poinformowani:  Inspektorat
Nadzoru Budowlanego, Starosta Sokólski, Wojewódzki Inspektorat Ochrony
Środowiska, Urząd Marszałkowski, Komenda Powiatowa Policji.

  
Do informacji dotyczącej realizacji wniosków  uwag nie wniesiono i Rada

przyjęła do wiadomości treść informacji oraz sposób załatwienia.

Ad.4.

Informację o swych działaniach w okresie między sesjami przedstawił Pan Tadeusz
Tokarewicz – Wójt Gminy.

  W uzupełnieniu Pan Mirosław Grabowicz  - Dyrektor ZGK poinformował
o wynikach pracy zakładu w tym okresie.

Głos zabrali:

 
Pani Elżbieta Irena Kędyś

 Jakie są rezultaty spotkań Wójta w sprawach drogownictwa?

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Analizowana  była  propozycja  przebudowy  mostu  w  Boratyńszczyźnie.

Uzgodniono jednak potrzebę przebudowy mostu w Nowince z jednoczesną
przebudową drogi Nowinka – Słójka, jak też przybudowy ulicy wsi Nowinka.

 Realizując  przebudowę drogi  Zubrzyca  Wielka  –  Minkowce  jest  potrzeba
przebudowy mostu na rzece Odła w Minkowcach.

 Z  udziałem  Dyrektora  PZD  dokonano  wizji  stanu  dróg.  Jeżeli  będą
realizowane  zadania  drogowe  zastanawiano  się  co  można  wykonać
dodatkowo. Perspektywiczne ustalenia są konieczne.

 Brak  dokumentacji  projektowej  na  modernizację  stacji  wodociągowych
uniemożliwił uzyskanie większej dotacji z tego zakresu.

Głos jeszcze zabrali:
Pan Krzysztof Baranowski

 Czy  Pan Wójt był w szkole w Babikach z okazji Dnia Nauczyciela?
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Pan Michał Onoszko

 Droga  do  Minkowiec  poszła  do  „zamrażarki”  z  uwagi  na  brak  środków
finansowych.

 Są przyznawane dla gmin przez Urząd Marszałkowski środki na budowę dróg
polnych a my nie możemy doczekać się poprawy stanu drogi powiatowej.

 Czy nasza gmina ma stać się skansenem?

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Pretensje  odnośnie  dróg  powiatowych  nie  należy  kierować  do  mnie.  W

budżecie  gminy  na  dofinansowanie  przebudowy  drogi  do  Minkowiec  są
środki zarezerwowane.

 Zamiast  dofinansowywać  powiat  możemy  robić  drogi  gminne  np.
Szudziałowo – Słoja w ramach programu przebudowy dróg gminnych, ale
trzeba mieć pokrycie w 50% wartości zadania.

 Otrzymaliśmy  środki  na  drogę  do  Pierożek.  Umowa   z  Urzędem
Marszałkowskim została podpisana.

 Zaniedbania w drogownictwie są wieloletnie. Nie da się w ciągu kadencji je
nadrobić.

 Nie  otrzymałem  oficjalnego  zaproszenia  na  uroczystość  z  okazji  Dnia
Nauczyciela  do  szkoły  w Babikach.  Nagrodę Wójta  wręczyłem w pokoju
nauczycielskim.  Jest  mi  bardzo  przykro,  że  nie  mogłem  tego  dokonać
w obecności uczniów, rodziców i nauczycieli.

Do informacji uwag nie wniesiono i Rada przyjęła ją do wiadomości.

Ad.5.
 

W punkcie interpelacje i zapytania radnych głos zabrali:

Pan  Jerzy Zbigniew Stasiewicz
 Wniosek  o  wyjaśnienie  sprawy  budowy  zbiornika   zgłaszałem  podczas

posiedzenia Komisji.  Jest to dziwna budowla i chodzi o to by poinformować
mieszkańców co  to  jest.  Rozpoczęto  budowę  płotu,  który  jest  niski  i  nie
uchroni przed wejściem do zbiornika zwierzyny leśnej. 

 Konieczne  jest  ukończenie  remontu  dróg  w  Wojnowcach  na  odcinkach:
Wojnowce  –  Nomiki,   Wojnowce  –  do  granicy  Państwa,  Wojnowce  –
Horczaki oraz wykonanie remontu ulicy wsi Horczaki.

Pan Mariusz Fiłonowicz
 Wyrównać nawierzchnię drogi Wierzchlesie – Słójka
 Czy wiadomo na jakim etapie są przygotowania do budowy wieży telefonii

komórkowej w Wierzchlesu?
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Pan Daniel Borowik

 Podsypać żwirem drogę w Łaźnisku.

Pan Krzysztof Baranowski
 Dziękuję za pomoc w ułożeniu  chodnika przy części  ulicy wsi Babiki.

Pan Mirosław Podgajecki  - Komendant PSG
 Droga z Wojnowiec w stronę granicy Państwa jest w złym stanie. Strażnica

we własnym zakresie nie jest w stanie jej wyremontować. Pomogli  trochę
mieszkańcy wsi  Wojnowce.  Na wspólnym spotkaniu można ustalić  dalszy
sposób prowadzenia robót na tym odcinku.

 Rolnicy  wywożą  często  kruszywo.  Można  je  właśnie  przeznaczyć  na
podsypanie drogi.

Pan  Jerzy Zbigniew Stasiewicz
 Pomoc w zakresie poprawy drogi jest niezbędna ze strony Gminy.
 Dziękuję, za wycięcie drzew i krzewów. Jest obecnie łatwiej przejechać.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Na  remont  drogi  w  Wojnowcach  sprzęt  został  udostępniony  do

maksymalnego wykorzystania, czyli właściwego wykonania robót. 
 Mamy  braki  sprzętowe.  Nie  dokonywałem sprzedaży  majątku.  Samochód

ciężarowy jest jeden i często się psuje. Równiarka też jest w złym stanie.
 Potrzeb  jest  dużo.  Trzeba  zastanowić  się  czy  nie  zakupić  dodatkowych

maszyn.
 

Ad.6.

Po  udzieleniu  głosu  Pan  Jakub  Minor  – Przedstawiciel  firmy
TreECOnsulting  omówił  projekt  Lokalnego  Programu  Rewitalizacji  Gminy
Szudziałowo na lata 2017-2022.

Projekt  był  omawiany  na  poprzedniej  sesji,  a  następnie  na  posiedzeniach
Komisji. 

Uwag  nie  zgłoszono  i  uchwałę  przyjęto  14  głosami.  Nie  było  głosów
przeciwnych i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XXIII.147.2017

stanowi w protokole stronę Nr  17.
 

Ponieważ  na  obrady  przybył  Pan  Piotr  Rećko  – Starosta  Sokólski   -
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Elżbieta Irena Kędyś udzieliła mu głosu.
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W wypowiedzi swej stwierdził między innymi:

 Dziękuję za zaproszenie na sesję.
 Sprawa  budownictwa  drogowego  na  terenie  gminy  Szudziałowo  była

przedmiotem spotkań w Zubrzycy Wielkiej i Horczakach. Omawiana była też
podczas spotkań z Wójtem.

 Przebudowa  droga  do  Minkowiec  nie  doszła  do  skutku  ponieważ  nie
zakwalifikował  się  wniosek  o  dotację.  Obecnie  będzie  możliwość
przebudowy według dwóch możliwości.  Pierwsza to ze środków własnych
Powiatu  i  Gminy.  Zakres  robót  byłby  ograniczony.  Druga  możliwość  to
uzyskanie pomocy finansowej z zewnątrz, co jest korzystniejsze i pozwoli
wykonać większy zakres robót. Zakłada się że inwestycja dojdzie do skutku
w 2018 roku.

 Na przebudowę drogi  z  Szudziałowa przez  Nowinkę,  Boratyńszczyznę do
drogi  krajowej  czynione  są  starania  o  środki  w  ramach  współpracy
transgranicznej.  Koszt  dofinansowania  byłby  w  wielkości  90%.   Jeżeli
wniosek  nie  zostanie  zakwalifikowany do dofinansowania  wówczas będą
podjęte czynności o budowę drogi w ramach tzw „schetynówki”.

 Droga przez Horczaki może być ujęta do realizacji w następnej kadencji.
 Będzie ujęta do realizacji przebudowa mostu w Nowince.
 Najważniejszym problemem jest pozyskanie środków z zewnątrz. Tylko po

ich pozyskaniu jest szansa poprawy stanu dróg.
 Będzie rozważana budowa chodników w Babikach o co zabiega radny z tego

terenu.
 Nietypowe zachowanie przedsiębiorców skutkuje budową takich zbiorników

jak obecnie w Wojnowcach. Spotkam się ze służbami odpowiedzialnymi za
decyzje w powiecie i zostaną podjęte odpowiednie działania.

 W grudniu br. ruszą szkolenia dla mieszkańców powiatu. Można dokonywać
zapisów na udział w nich.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Miło słyszeć, że Pan Starosta uwiarygodnił moją wypowiedź o konieczności

ubiegania się o środki z zewnątrz i przy ich pomocy realizować zadania. We
własnym zakresie nie jesteśmy w stanie inwestować w szerokim zakresie.

Głos zabrali:
Pan Eugeniusz Jaroszewicz

 Pan  Starosta  wymienił  szereg  zadań  do  realizacji.  Chodzi  o  to  by  słowa
zostały dotrzymane.

 Konieczne jest ukończenie przebudowy drogi od Słójki do Babik. Obecnie na
tej drodze ustawiane są znaki drogowe ograniczające prędkość.

 W złym stanie jest droga wojewódzka Sokółka – Krynki.
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Pani Bożena Redos

 Również droga ze Słójki do Wierzchlesia wymaga przebudowy.

Pani Jolanta Barbara Kuryło
 Wcześniej  Pan  Starosta  zapewniał  o  budowie  drogi  przez  Słójkę

Borowszczyznę w roku bieżącym. Zadanie to jest przesuwane na kolejne lata.
Obecnie trzeba chociaż podsypać żwirem.

Pan Łabanowicz
 Dziękuję za zainteresowanie się sprawą budowy zbiornika we wsi Wojnowce.

Nie  są  nam potrzebne  drugie  Karcze.  Płot  nie  zapobiegnie  przechodzenia
zwierzętom. Jeżeli trzeba to mieszkańcy będą zbierać podpisy pod protestem
w tej sprawie.

Pan Krzysztof Baranowski
 Dziękuję  za  ułożenie  chodnika  przy  części  ulicy  w  Babikach.  Za  to  że

Starostwo dołożyło do kosztów robót.

Pan Michał Antoni Onoszko
 Dziękuję Panu Staroście za zamierzenia budowy drogi do Minkowiec.
 Przepraszam Pana Wójta,  że  zbyt  ostro  zareagowałem w poprzedniej  mej

wypowiedzi odnośnie stanu tej drogi. To wynika z potrzeb mieszkańców.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Zadań  z  zakresie  drogownictwa  jest  wiele.  W  przyszłej  kadencji  można

rozważać  modernizację  dróg:  Słójka-Babiki,  Szudziałowo-Harkawicze-
Jurowlany, drogę do Horczak i ulicy wsi Horczaki.

 Składane są kolejne wnioski na wykonanie robót. Trzeba pamiętać, że czeka
nas spłata obligacji.

 Dlatego ciągle mówię o konieczności ubiegania się o środki spoza budżetu.
Sami nie podołamy zadaniom przy niskim budżecie gminy.

 Nie  mówi  się,  że  Gmina  też  finansowała  koszty  budowy  chodnika
w Babikach.

 Najważniejszym jest, że mamy konkretną wartość dodaną.

Pan Piotr Rećko – Starosta Sokólski
 W  obecnej  kadencji  zrobiono  dużo.  Droga  przez  Wierzchlesie  jest

alternatywą dla drogi Sokółka  Białystok przez Wasilków.
 W  kolejnej  kadencji  też  będą  realizowane  zadania  w  drogownictwie.

Potrzeby w tym zakresie są duże.
 Dlatego mówiłem, że droga przez Słójkę-Borowszczyznę będzie budowana

w  2017  roku  bowiem  byliśmy  w  okresie  przed  składaniem  wniosków
o dofinansowanie. Okazało się,że wniosek nie został przyjęty do realizacji
z  uwagi  na  dużą  dochodowość  przypadającą  na  mieszkańca  gminy.  Nie
zawsze wszystko się udaje.
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 Plany na kolejne lata są ambitne. Będą brane pod uwagę roboty w Nowince,

Horczakach, Babikach. Trzeba jednak trochę cierpliwości. Starania o dotacje
wymagają czasu.

 Dziękuję  za  aktywność  radnych  i  mieszkańców.  Dziękuję  członkom OSP
Zubrzyca Wielka za aktywność i gratuluję zajęcia I miejsca w powiatowych
zawodach OSP.

Pani Elżbieta Irena Kędyś – Przewodnicząca Rady Gminy
 Zadania, które wymienił Pan Starosta to też życzenia nasze aby doszło do ich

realizacji.
 Plany są ambitne, jednak trzeba pamiętać, że budżet jest przeznaczany nie

tylko na drogi.
 Ogłoszono  ranking  budowy  dróg  tzw  „schetynówek”.  Naszej  gminy  na

wykazie nie ma.
 Z wyrozumieniem podchodzić trzeba do naszych wniosków o równanie czy

naprawę dróg powiatowych. Z udzielanych odpowiedzi wynika, że drogi nie
odbiegają standardem od innych dróg w powiecie.

Po tym podziękowała Panu Staroście za udział w sesji.

Ad.7.

W tej  części  obrad  z  upoważnienia  Wójta  Gminy Pan Jan  Muciuś  – Inspektor
wyjaśnił dane projektu współpracy z organizacjami pozarządowymi.

Pytań lub uwag nie było i  uchwałę przyjęto 14 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXIII.148.2017

stanowi w protokole stronę Nr 150.

Ad.8.

Z  upoważnienia  Wójta  Gminy  projekt  Strategii  Rozwiązywania  Problemów
Społecznych omówiła Pani Ewa Katarzyna Grasewicz – Kierownik GOPS.

Uwag nie wniesiono i po odczytaniu projektu uchwały Pani Elżbieta Irena
Kędyś poddała go pod głosowanie.

Uchwałę przyjęto 14 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXIII.149.2017

stanowi w protokole stronę Nr 156.
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Ad.9.

Kolejne  projekty  dotyczące  zadań  realizowanych  przez  GOPS  z  upoważnienia
Wójta Gminy przedstawiła Pani Ewa Katarzyna Grasewicz – Kierownik GOPS.

Do materiałów zastrzeżeń nie było. W związku z tym Przewodnicząca Rady
Gminy  Pani  Elżbieta  Irena  Kędyś  odczytywała  kolejno  projekty  uchwał  i
poddawała je pod głosowanie.

Uchwałę w sprawie wieloletniego programu osłonowego dożywiania dzieci i
młodzieży przyjęto 14 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXIII.150.2017

stanowi w protokole stronę Nr 228.

Uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego przyjęto 14 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXIII.151.2017

stanowi w protokole stronę Nr 231.

Uchwałę w sprawie zasad zwrotu wydatków na dożywianie przyjęto 14 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXIII.152.2017

stanowi w protokole stronę Nr 232.

Uchwałę w sprawie warunków przyznawania i  odpłatności  za usługi opiekuńcze
również przyjęto 14 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXIII.153.2017

stanowi w protokole stronę Nr 233.



11
W  tym  miejscu  Przewodnicząca  Rady  Gminy  ogłosiła  7  minutową  przerwę
w obradach.

Po przerwie kontynuowano realizację przyjętego porządku.

Sesja od tego momentu odbywała się w składzie 13 osobowym bowiem z uwagi na
obowiązki służbowe salę opuścił Pan Mariusz Łapiński.

Ad.10.

W tym punkcie przystąpiono  do zmiany uchwał dotyczących przekształcenia szkół.

Wójt Gminy wyjaśnił,  że zgodnie z sugestią organu nadzoru w uchwałach
powinny być zawarte adresy szkół.

Uwag do projektów nie wniesiono, W związku z tym Przewodnicząca Rady Gminy
kolejno odczytała projekty uchwał im kolejno poddała pod głosowanie.

Uchwałę w sprawie przekształcenia Zespołu Szkół w Szudziałowie przyjęto
13 głosami.  Nie było głosów przeciwnych i głosów wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XXIII.154.2017

stanowi w protokole stronę Nr 238.

     Uchwałę w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej w Babikach
również przyjęto 13 głosami.   

UCHWAŁA  Nr XXIII.155.2017

stanowi w protokole stronę Nr 239.
  

Ad.11.

 
Z upoważnienia Wójta propozycje zmian budżetu na 2017 rok omówiła Pani Anna
Czeremcha - Skarbnik Gminy.

Głos zabrali:
Pani Elżbieta Irena Kędyś

 Dlaczego zwiększa się wydatki na drogę do Pierożek?
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Pan Michał Antoni Onoszko

 Czy w przyszłym roku zostaną przywrócone środki na drogę w Minkowcach.
Obecnie zmniejsza się na ten cel wydatki.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Nie udało się ukończyć drogi do Pierożek w roku 2016. Kwotę na ten cel

zwiększa  się  w  związku  ze  wzrostem kosztów robocizny.  Jeżeli  środków
zabraknie  będziemy  zwracać  się  o  dofinansowanie  do  Starostwa.  Po
przetargu okaże się jakie koszty będą poniesione w związku z tą budową.

 O ile droga do Minkowiec wejdzie do realizacji odpowiednie śroki musimy
zabezpieczyć w przyszłym budżecie.

Innych pytań nie było, nie wniesiono też zastrzeżeń do proponowanych
zmian wobec tego Pani Elżbieta Irena Kędyś odczytała projekt uchwały i poddała
pod głosowanie.

 Uchwałę przyjęto 13 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXIII.156.2017

stanowi w protokole stronę Nr 240.

Ad.12.

Pan  Tadeusz  Tokarewicz  – Wójt  Gminy  przedstawił  ceny  żyta  do  podatków
obowiązujących w ostatnich latach oraz wielkość wpływów do budżetu z podatku
rolnego.

Z uwagi na znikomy wzrost ceny żyta wnosił o utrzymanie ceny ogłoszonej
przez GUS.

Nie wnosił też o obniżenie ceny drewna tartacznego.

Ze  strony  radnych  zastrzeżeń  nie  było  w  obu  głosowaniach  13  głosami
zdecydowano, że do podatków na 2018 rok obowiązywać będzie cena żyta i cena
drewna tartacznego ogłoszona przez GUS.

 Ad.13.

Radni  byli  w posiadaniu  informacji  o  składaniu oświadczeń majątkowych przez
Radnych i pracowników samorządowych.

Poinformowano  o  konieczności  uwzględnienia  uwag  wniesionych  przez
Podlaski  Urząd  Wojewódzki  i  Urząd  Skarbowy  w  składanych  kolejnych
oświadczeniach.

Po tym Rada przyjęła do wiadomości treść analizowanych informacji.
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Ad.14.
Dane odnośnie zatrudniania skazanych były w posiadaniu radnych. Wójt  Gminy
dodatkowo wyjaśnił, że na terenie gminy skazani zatrudniani są jedynie przez ZGK.

Rada przyjęła do wiadomości tę informację.

Ad.15.

Zabierając głos Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy stwierdził;
 W  przyszłym  roku  przypada  setna  rocznica  odzyskania  przez  Polskę

niepodległości.
 W całym kraju  trwają  przygotowania  do uczczenia  tej  rocznicy.  Również

nasza gmina mogłaby się włączyć do obchodów poprzez budowę pomnika.
Komisje zaakceptowały taką propozycję.

Głos zabrali:

Pani Elżbieta Irena Kędyś
 Czy jest już jakiś pomysł na kształt pomnika?

Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz
 Na dawnym budynku Urzędu Gminy podobno była tablica upamiętniająca 20

lecie odzyskania niepodległości. Czy coś wiadomo na ten temat?

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Obecnie  brak  jest  jeszcze  koncepcji  jak ma pomnik wyglądać  nie  ma  też

propozycji  jego  usytuowania.  Zgodna  Rady  Gminy  na  budowę  pozwoli
rozpocząć prace w tym kierunku.

 Brak jakichkolwiek danych odnośnie tablicy na byłym budynku Urzędu.

Po  tym  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały
i poddała pod głosowanie.

Uchwalę przyjęto 13 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXIII.157.2017

stanowi w protokole stronę Nr 254.
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Ad.16.

Radni  byli  w  posiadaniu  kopii  pisma  wystosowanego  przez   Przychodnię
Stomatologiczną „DENTIK” do Oddziału NFZ.

Wójt Gminy wyjaśnił, ze celowym jest udzielenie przez Radę Gminy poparcia dla
prośby Przychodni i zająć z tym zakresie stanowisko. Komisje wyraziły poparcie
dla propozycji.

Uwag nie było i po odczytaniu przez Przewodniczącą Rady Gminy projektu
stanowiska  zostało one przyjęte jednogłośnie.

Stanowisko stanowi w protokole stronę Nr 255.

Ad.17.

W wolnych wnioskach głos zabrali:

Pan Paweł Szczęsnowicz
 Czy można przenieść gniazdo bocianie z jednego słupa na drugi w Babikach?
 Czy  można  coś  zrobić  z  tamami  zbudowanymi  przez  bobry  na  rowie

odchodzącym od drogi Babiki-Suchynicze na łąkach w Babikach
 W  rozliczeniach  wykazywać  rzeczywiste  zużycie  wody  pobranej

z wodociągu. Sprawdzać liczniki.
 Czy jest jeszcze możliwość naprawy dróg w ramach funduszu sołeckiego?

Pan Wojciech Bułatewicz
 Ukończyć budowę drogi w Talkowszczyźnie.
 Naprawić hydrant we wsi Stare Trzciano.

Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz
 W materiałach  na  sesję  jest  informacja  z  badań  przeprowadzonych  przez

Sanepid  o  dobrej  jakości  wody.  Przy  poborze  większej  ilości  woda  jest
zanieczyszczona.

Pan Marcin Normantowicz
 Wykonać remont drogi Szczęsnowicze – Chmielowszczyzna.
 Ustawić  wywrócony znak drogowy przy wyjeździe  z  ulicy wsi  na drogę

powiatową w Szczęsnowiczach.
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Ad.18.

Odpowiadając na interpelacje i wolne wnioski  Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt
Gminy stwierdził między innymi:

 Dziękuję  za  czujność  mieszkańców  i  zgłoszenie  faktu  budowy  zbiornika
w Wojnowcach. O sprawdzenie zgodności z prawem tej budowy wystąpiłem
do  Inspektoratu  Nadzoru  Budowlanego,  Starosty  Sokólskiego,
Wojewódzkiego  Inspektoratu  Ochrony  Środowiska,  Urzędu
Marszałkowskiego, Komendy Powiatowej Policji. Budowa prowadzona jest
na Obszarze Krajobrazu Chronionego „Wzgórza Sokólskie”

 Roboty  drogowe  są  prowadzone  w  pierwszej  kolejności  na  odcinkach
łączących miejscowości.  Drogi  są  wszystkie  ważne  jednak niestety  trzeba
wybierać kolejność poprawy ich stanu.  Z komendantem Straży Granicznej
byliśmy  w Wojnowcach  i  ustalaliśmy  co  można  zrobić.  Ze  Starostą  było
spotkanie odnośnie naprawy drogi w Horczakach. Z dzisiejszej wypowiedzi
Starosty wynika, że naprawa jest przewidywana.

 Zakres robót drogowych ogranicza ilość i stan sprzętu oraz zasoby ludzkie.
Jednym samochodem trudno nawieźć dużo żwiru.

 Bez wcześniejszego ułożenia  linii  wodociągowej  w Łaźnisku nie  możemy
prowadzić budowy drogi. Mieszkańcy zebrali podpisy pod petycją o budowę
wodociągu.

 Wyjaśni  się  sprawę  przeniesienia  gniazda  bocianiego  oraz  możliwość
likwidacji tam na rowie melioracyjnym.

 Bez modernizacji ujęć  trudno poprawić jakość wody.
 Zwykłe sprawy zgłaszać telefonicznie lub osobiście będąc w Urzędzie.
 Fundusz sołecki to pieniądze naszego budżetu.  W tym zakresie też należy

gospodarować racjonalnie. Jeżeli możemy coś wykonać we własnym zakresie
to nie musimy płacić innym podmiotom za usługi.

 Rozważyć  należy  czy  np.  rezygnując  z  funduszu  nie  zakupić  drugiego
samochodu  ciężarowego.   Na  przyszły  rok  sołectwa  na  remonty  dróg
z funduszu przewidziały 94 tys. złotych. Te środki za zgodą sołectw mogą
posłużyć do zakupu samochodu, piaskarki czy równiarki. Fundusz ma na celu
aktywizację mieszkańców. 

 Dysponentem  budżetu  gminy  w  tym  funduszu  sołeckiego  jest  Wójt
i odpowiada za wydatki. Na własną rękę nie można dokonywać zakupów.

 Wieża telefonii  komórkowej  będzie  budowana w roku przyszłym.  Zostało
zmienione miejsce usytuowania wieży. Inwestor kompletuje dokumentację by
budowę rozpocząć.

W końcowej części wypowiedzi podziękował funkcjonariuszom Policji
i Straży Granicznej za dobre zabezpieczenie ruchu drogowego podczas Wszystkich
Świętych.
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Głos jeszcze zabrali:

 Pan Mirosław Grabowicz – Dyrektor ZGK
 Uwagi  odnośnie  pracowników  można  zgłaszać  na  bieżąco  telefonicznie.

Roboty w jednym czasie  są prowadzone w kilku miejscach i nie zawsze jest
dozór.

 Hydroforów  nie  psują  strażacy.  Usterki  powodują  odbiorcy  wody  z
hydrantów.

Pan Aleksander Gryc
 Propozycja zakupu samochodu z funduszu sołeckiego jest dobra. Sołectwa

powinny do tegop podejść ze zrozumieniem

Pani Elżbieta Irena Kędyś
 Biorąc  pod  uwagę  potrzeby  remontowe  dróg  pomysł  zakupu  samochodu

ciężarowego jest dobry. 

 Ad.19.

Do  treści  protokołu  uwag  nie  wniesiono  i  został on przyjęty 12 głosami, przy
1 głosie wstrzymującym się.

Ad.20.

Po  tym  wobec  wyczerpania  porządku  Pani  Elżbieta  Irena  Kędyś
Przewodnicząca Rady Gminy  dokonała zamknięcia  XXIII zwyczajnej sesji Rady
Gminy dziękując wszystkim za  udział.

PRZEWODNICZĄCA
Protokołował:  Elżbieta Irena Kędyś
 Jan Muciuś


